
Rada Miejska                                                                                        

w Nowym Mieście Lubawskim 

 Protokół nr V/2024  

z V sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, która odbyła się 24 września 2024 r. w 

sali nr 23 Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim. 

Sesję rozpoczęto o godz. 12:00, a zakończono o godz. 13:22. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

(Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).  

Obrady prowadziła - Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego  – Jacek Wolski 

- Zastępca Burmistrza – Bartosz Truszczyński 

- Sekretarz Miasta – Wioleta Spychalska 

- Skarbnik Miasta – Marzena Krzemińska  

- Adwokat – Izabela Młodzińska 

- Pracownik Urzędu Miejskiego - Alicja Kurnikowska 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji - stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Nowe Miasto Lubawskie na lata 2024-2035. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie 

na 2024 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w dzierżawę oraz w najem w ramach kolejnej 

umowy, na czas oznaczony do 3 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w dzierżawę i w najem na okres powyżej 3 lat  

w trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej 

Nowe Miasto Lubawskie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru reprezentanta Gminy Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania Ziemia Lubawska. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/9/2024 Rady Miejskiej w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 23 maja 2024 r. w sprawie powołania Komisji Problematyki 

Społecznej w Nowym Mieście Lubawskim. 



13. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów. 

14. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego. 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Sprawy bieżące. 

17. Zamknięcie sesji. 

Przebieg posiedzenia: 
Ad. pkt 1 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes dokonała otwarcia V sesji Rady Miejskiej 

stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy 15 radnych, a więc obrady 

są prawomocne.  

Ad. pkt 2 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes na sekretarza obrad zaproponowała 

radnego Krzysztofa Kliniewskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie.  

O godz. 12:03 Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes ogłosiła przerwę z powodu 

problemów technicznych. 

Po przerwie: 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „ wstrzymujących się” w 

obecności 15 radnych wybrała radnego – Krzysztofa Kliniewskiego na sekretarza obrad.  

Imienny wykaz głosowania radnych nr 1 stanowi zał. nr 2 do protokołu.  

Ad. pkt 3 

Rada Miejska nie wniosła  zmian w porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes przedstawiła porządek obrad V sesji 

Rady Miejskiej. 

Ad. pkt 4 

Protokół z IV sesji Rady Miejskiej był wyłożony do wglądu w biurze nr 32 Urzędu Miejskiego, 

jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Radni nie 

wnieśli uwag do protokołu.  

Protokół z IV sesji Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty przy 15 głosach „za”, 0 

głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 2 stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

Ad. pkt 5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 

zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski przedstawił sprawozdanie z 

działalności międzysesyjnej w zakresie bieżącej działalności Burmistrza. 

Radny – Krzysztof Hoppe poinformował, że Zarząd Dróg Wojewódzkich w poprzedniej 

kadencji deklarował dokończenie ścieżki rowerowej od Marzęcic aż do wiaduktu na  



ul. Narutowicza, deklarowano również budowę chodnika po lewej stronie ul. Narutowicza, 

ponieważ właściciele nieruchomości na wysokości wejścia do ul. Kamionki nie mają chodnika. 

Zadał pytanie czy były rozmowy na ten temat podczas spotkania z Dyrektorem ZDW. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski odpowiedział, że to o czym mówi radny 

nie było przedmiotem rozmów spotkania. Mówiono m. in. o tym, że w przyszłości będzie 

potrzebna większa przebudowa ul. Wojska Polskiego oraz o zmianie przebiegu dróg. W 

ostatnim czasie była mowa o tym, że ul. Wojska Polskiego ma zostać drogą miejską, a z kolei 

część ul. Jagiellońskiej i ul. Lidzbarska miałaby być drogą wojewódzką. Rozmawiano także o 

możliwości wykorzystania wiaduktu oraz o bezpieczniejszym wyjeździe dla mieszkańców ul. 

Zatorze. 

Zastępca Burmistrza – Bartosz Truszczyński dodał, że jeśli chodzi o chodnik przy ul. 

Narutowicza to zgłosił ten temat do ZDW. Poinformował, że jest program, który zwalcza 

wykluczenie komunikacyjne. W ramach tego programu Gmina zgłosiła trzy projekty: 

wykonanie chodnika po lewej stronie ul. Narutowicza, wykonanie chodnika od bloku na 

skrzyżowaniu ul. Piastowskiej i Wojska Polskiego do ul. Zdrojowej oraz doświetlenie przejść 

dla pieszych.  Natomiast jeżeli chodzi o rozbudowę sieci śnieżek rowerowych to faktycznie 

ZDW w swoich planach uwzględnia kontynuację odcinka na ul. Narutowicza do wiaduktu. 

Poinformował, że gmina jest już po rozmowach z projektantem, który będzie wykonywać 

projekt dokończenia ścieżki rowerowej na odcinku nasypu pokolejowego. Obecna forma 

wiaduktu nie pozwala na to, aby zachować standardy techniczne przede wszystkim pod 

względem bezpieczeństwa. Konieczne jest powiększenie kładki rowerowej – czyli będzie 

trzeba rozebrać obecny wiadukt i stworzyć nową kładkę rowerową o szerszym i wyższym 

świetle żeby zachować standardy. Kolejnym tematem rozmów była kontynuacja ścieżki po 

byłej trasie kolejowej na linii Nowe Miasto Lubaskie – Zajączkowo. 

Radny – Andrzej Jankowski zadał pytanie czy jest już uregulowana sytuacja w stronę 

Pacółtowa od ul. Jagiellońskiej, czy na tym odcinku nie będzie ścieżki. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski odpowiedział, że właściciel jest 

prywatny, natomiast ten teren w planie jest zabezpieczony i będzie projektowane tak żeby była 

cała spójność. Poinformował, że KPO daje możliwość dofinansowania do wykupu gruntu.  Ma 

nadzieję, że uda się sfinansować wykup prywatnych działek ze środków zewnętrznych. 

Sprawozdanie i informacja zostały przyjęte przez Radę do wiadomości. 

Ad. pkt 6 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe 

Miasto Lubawskie na lata 2024-2035. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 



Imienny wykaz głosowania radnych nr 3 stanowi zał. nr 5 do protokołu.  

Uchwała nr V/30/2024 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. pkt 7 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – Barbara Bober przedstawiła 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2024 

rok. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 4 stanowi zał. nr 7 do protokołu.  

Uchwała nr V/31/2024 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad. pkt 8 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – Barbara Bober przedstawiła 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 5 stanowi zał. nr 9 do protokołu.  

Uchwała nr V/32/2024 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

Ad. pkt 9 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej – Krzysztof Hoppe 

przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie oddania w dzierżawę oraz w najem w ramach kolejnej umowy, na 

czas oznaczony do 3 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 6 stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

Uchwała nr V/33/2024 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad. pkt 10 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej – Krzysztof Hoppe 

przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie oddania w dzierżawę i w najem na okres powyżej 3 lat  



w trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Nowe 

Miasto Lubawskie. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 7 stanowi zał. nr 13 do protokołu.  

Uchwała nr V/34/2024 – stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

Ad. pkt 11 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wyboru reprezentanta Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie w 

Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania Ziemia Lubawska. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 8 stanowi zał. nr 15 do protokołu.  

Uchwała nr V/35/2024 – stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

Ad. pkt 12 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/9/2024 Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 23 maja 2024 r. w sprawie powołania Komisji Problematyki Społecznej w 

Nowym Mieście Lubawskim. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 9 stanowi zał. nr 17 do protokołu.  

Uchwała nr V/36/2024 – stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

Ad. pkt 13 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu i Finansów. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 10 stanowi zał. nr 19 do protokołu.  

Uchwała nr V/37/2024 – stanowi zał. nr 20 do protokołu. 

Ad. pkt 14 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego. 

Rada Miejska przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 11 stanowi zał. nr 21 do protokołu.  

Uchwała nr V/38/2024 – stanowi zał. nr 22 do protokołu. 



Ad. pkt 15 

Radni nie zgłosili żadnych interpelacji ani zapytań. 

Ad. pkt 16 

W sprawach bieżących głos zabrali: 

Radny – Adam Straus złożył na ręce Przewodniczącej Rady Miejskiej wniosek do projektu 

budżetu na 2025 rok dotyczący placu zabaw. 

Wiceprzewodnicząca Rady – Barbara Bober złożyła na ręce Przewodniczącej Rady Miejskiej 

wniosek do projektu budżetu na 2025 rok dotyczący budowy ul. Klasztornej. 

Radny – Krzysztof Hoppe zwrócił uwagę, że na skrzyżowaniu ul. Działyńskich z ul. Tysiąclecia 

i Sienkiewicza znaki poziome są słabo widoczne i występują wymuszenia w ruchu drogowym, 

prosi aby zostało to poprawione. Zadał pytanie jakie jest zabezpieczenie miasta na wypadek 

powodzi oraz zwrócił uwagę, że na ul. Szkolnej jest taka naturalna zlewnia wody w czasie 

ulewy z sąsiednich ulic i po opadach kałuża dochodzi aż do bloku i zalewa piwnice, straż 

wypompowywała tą wodę. Dodał, że będą pojawiały się środki z KPO na tereny powodziowe, 

zalewowe, poopadowe i może warto by to wykorzystać i zastosować jakąś przepompownię 

automatyczną. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski odpowiedział, że jeśli chodzi o znaki 

na skrzyżowaniu to gmina zajmie się sprawą. Poinformował, że na ul. Szkolnej jest potężny 

problem po opadach tak jak w kilku innych miejscach w mieście. Nie słyszał o takich środkach 

z KPO, natomiast na pewno jest dużo środków na ochronę klimatu czyli zbiorniki retencyjne, 

parkingi wchłanialne, chciałby zrobić taki parking naprzeciwko szkoły na ul. Tysiąclecia. 

Zastępca Burmistrza – Bartosz Truszczyński odpowiedział, że jeśli chodzi o zabezpieczenie 

na wypadek powodzi to gmina miała część materiałów, które były składowane na placu obok 

MPGK z przeznaczeniem na ewentualne powodzie. Jeżeli ten materiał został w jakiś sposób 

wykorzystany to dokona się zamówienia żeby ten materiał na placu cały czas się znajdował. 

Poinformował, że miasto od lat ma powtarzające się te same problemy, były organizowane 

spotkania żeby omówić priorytety na najbliższe lata, cały czas obserwuje się środki unijne. 

Liczy, że w ramach KPO pojawią się środki dotyczące bezpośrednio sieci deszczowej żeby 

móc ją przebudować. Dodał, że na terenie miasta nie ma uregulowanych wylotów do rzeki 

Drwęcy, planuje się aby ilość wylotów została formalnie zwiększona. 

Ad. pkt 17 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena 

Kortes zamknęła obrady V sesji Rady Miejskiej.  

 

Sekretarz obrad:                                                   Przewodnicząca Rady Miejskiej: 

          Krzysztof Klineiwski            Magdalena Kortes 


